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EDiTÖRDEN 
Uludağ Arıcılık Dergisinin ikinci sayısını çı

karmaktan büyük sevinç duymaktayız. Bu dergi 
ile sizlerle Arıcılığımızın durumu, yeni bilimsel 
gelişmeleri , önemli pratik bilgileri, sizin sorun
larınızı ve mutlulukları birlikte paylaşmak isti
yoruz. Her sayımızda yeni konularla birlikte 
olacağız. 

Arıcılık konusunda ekonomiyi ve üretimi ilgi
lendiren önemli konulardan biri tozlaşmadır. 

Çiftçiler ve arıcılarımızın iki tarafında yarar 
göreceğini bilerek, birlikte bu konuda çalışmayı 
öğrenmesi, ülke ekonomisine önemli katkıda 

bulunacaktır. Arı tozlaşmasının bitkisel üretimin 
vazgeçilemez bir parçası olduğunu, bitkisel 
üretim yapan çiftçilerimize dünya literatüründen 
kaynaklar göstererek anlatmamız ve ülke eko
nomisine kaybedilen bu kaynakları geri getir
memiz gerekiyor. Bu katkı ülkemize milyarlar
ca dolar katkı sağlayabilir. Türkiye'de bal arıla
rının tozlaşmada sistemli ve planlı bir şekilde 
kullanılmaması nedeniyle önemli bir ekonomik 
kayıp söz konusudur. Bazılarının düşündüğü 

gi bi zaten her zaman arı var, teziaşma sorunu 
yok denilmesi oldukça yanlıştır ve bu konudaki 
bilgisizlikten kaynaklanmaktadır. Böyle önemli 
bir konuyu şansa bırakmak oldukça hatalıdır. 
Çünkü teziaşma için zamanlama çok önemlidir. 
Bazı zamanlar çok fazla çiçek açması ve meyve 
olmamasının en önemli nedenlerinden biri toz
laşma yetersizliği veya eksikliğindendir. 

Arı hastalıkları yine önemli bir sorun olarak 
karşımıza çıkmaktadır. Hastalıklar konusundaki 
projemiz için örnek toplarken yapmış olduğu
muz anketlerde ilginç sonuçlar çıkmaktadır. 

Özellikle arıcılarımızın arılar konusunda bir 
sorun olduğunda hemen hepsinin Üniversite 
veya Tarım İl Müdürlüğü yerine tecrübeli arı
cılar kısmını işaretlernesi oldukça düşündürücü
dür. Tecrübeli arıcılarımız nereye başvuracak? 
Bu durumun, ülkemizin diğer bölgeleri içinde 
geçerli olduğu Türkiye III. Arıcılık Kongresinde 
görülmüştür. Çok iyi bilinmelidir ki Arıcılık 

konusundaki sorunları çözmek, ancak bilimsel 
araştırmalar ve çalışmalarla mümkün olabilir. 

Arıcıltğın hemen her kesiminde sorunlar yığıl
mış, arı hastalıkları, kraliçe arı üretimi ve ıslahı, 

arı ürünleri üretim teknikleri, kalite ve kalıntı so
runları, pazarlama, gezginci arıcılık, konaklama, 
kovan standartları ve kovan çeşitleri, arı ırkları ve 
bölgeye göre kullanımı gibi bir çok sorunları bili
yoruz. Arıcılarımız önce sorunlardan başlıyor ve 
hemen hepsi çözümden uzak durumda bekliyorlar. 
Çözüm için çalışmak, bir şeyler yapmak gerekir. 
Herkes üzerine düşeni az da olsa yaparsa bu so
runların üstesinden gelebiliriz. Türkiye Arıcılığı bu 
sorunların bedelini Avrupa' dan dönen ballar, sö
nen kovanlar, reçel fiyatına satılan kalitesiz ballar 
ve verimsizlik olarak ödemektedir. Bu sorunların 
çözümünde ilk atılacak adım Arıcıların Dernek 
ve Kooperatifler altında toplanmasıdır. Her 
bölgede bilim adamlarının da katılımı sağlana
rak bir Arıcılık Derneği kurulmalı ve Arıcılar 
Birliğine doğru gidilmelidir. Zaten Tarım ve 
Köyişleri Bakanlığı Arıcılar Birliği'nin kurul
masını desteklemektedir. 

Gelişmiş ülkelerde ve özellikle ABD' de Arıcılar 
çok iyi organize olmuş ve dernek çatıları altında 
toplanmıştır. Bu dernekler üniversiteler ile sürekli 
işbirliği halinde olup bilgi akışı oldukça hızlı ve 
etkilidir. Arıcılık dernekleri Arıcıların sorunları ve 
eğitimi ile yakından ilgilenmekte ve bu işbirliği 
üretimi ve çözüm yollarını doğrudan olumlu etki
lemektedir. ABD'de bu sistemin içinde uzun süre 
çalıştığırndan ve yararlarını ilk elden bildiğimden, 

Uludağ Üniversitesinde göreve başladığımda Arı
cılığın gelişmesi için Mustafa Civan'a ilk önerim 
Arıcılık Derneğinin kurulması gerektiğini vurgu
larnam olmuştur. Bu konuda ilk adım atılmış ve 
2000 yılında Uludağ Arıcılık Derneği kurulmuştur. 
Uludağ Arıcılık Dergisi ile 2001 yılında ikinci 
büyük adım atılmıştır. Marmara bölgesi Arıcılık 
konusunda diğer bölgelerden daha avantajlı oldu
ğundan sizin desteğinizle büyüyüp Türkiye 'de 
diğer bölgelere liderlik yapabilir. 

Arıcılığımızın gelişmesi için, uzman ve kararlı, 

dünyaya açık, gelişmeleri sizinle paylaşmaya hazır 
ekibimizle, uzun bir yolculuğun hazırlığını yapa
rak yola çıktık. 

Saygılarımla, 

Yrd.Doç.Dr. İbrahim ÇAKMAK 


